
 

…. přečetli jsme si v kronikách 

 Jelikož se během války kronika obce ztratila, roz-
hodl MNV v roce 1976, že pan Karel Herink sestaví kroniku 
novou. Karel  Herink se narodil  20. 9. 1913 v Očihovci.  
Vychodil dvoutřídní obecnou školu v Kolešovicích a vyučil 
se holičem. Po vojenské službě pracoval na pile v Kněževsi, 
v roce 1943 byl nasazen na práci do Berlína. Po válce     
pracoval jako zřízenec u MNV v Kolešovicích. 
V roce 1951 se vrátil k práci na pile a od roku 
1956 pracoval v Lesním závodu v Lužné, 
kde dělal mistra v přidružené výrobě. V 
roce 1973 odešel do důchodu a v roce 
1976 zemřel. 

Takhle napsal úvod do kroniky:  
 Severozápadně od Prahy ve   
vzdálenosti 60 km  a 9 km 
z Rakovníka,  v malebném kraji leží 
obec Kolešovice. Na pozemku zvaný 
Okrouhlice je základ této obce. Svojí  
historií a léty svého trvání si dobyla po   
zásluze dobrou pověst. Její jméno má 
velký význam v dějinách tohoto kraje.    
Proto chci vás při čtení této knihy blíže sezná-
mit se  vznikem  a historií   obce,   kterou tak  
miluji. Patří mně a já patřím jí. Nejsem spisovatel a proto 
jen  prostými slovy chci shrnout to, co jsem přes dvacet let 
nasbíral z tisku,    vyprávění našich předků a pokud si sám 
pamatuji z dvacátého století. Podotýkám, že vše uvedené 
nemusí býti vždy úplně přesné a pravdivé. Jsem jen  dělník 
a při svém pokročilém věku se snažím uvést co nejvíce, neb 

se domnívám, že každý zdejší občan má vědět něco o své      
rodné obci. Také proto, aby si občané uvědomili, jaké máme 
dnes vymoženosti, vysokou kulturní a životní úroveň. 
  Její krásná rozloha s útulným parkem, 
kde ptačí zpěv nás každodenně obveseluje a z jejich hrdla 
zní píseň:  Lidé, milujte se, mějte lásku k bližnímu a     
spolužijte na tomto krásném ostrově, neb život je tak      
krátký. Zde jsem prožil svůj život v kruhu svých přátel a 

dobrých lidí. Neničme památky a krásy naší      
přírody. Zanechme tyto vzácné hodnoty budou-

cím. Až jednou budeš na klíně chovat svá 
vnoučata a jim vypravovat,  řekni  jim též 
něco o historii a kráse této obce neb ona si 
to zaslouží. 

 A po tomto krásném úvodu   
popisuje dějiny obce  se kterými vás   
budeme postupně seznamovat tak, jak je 
sepsal.    
 Na pozemku zvaném Okrouhlice 
u Kolešovic byla založena chmelnice. Při 
šachtování našel kopáč několikrát          
provrtané kamenné kladívko. Dále kamen-

né sudy a ojediněle kovové kruhy. Pozdější  
nálezy se dobře platily a sběratelem ve zdejší obci 

v roce 1905 byl římskokatolický farář František Fryč a 
Mudr. Eduard Herrmann. Vykopávky potvrdily osídlení 
v době kamenné, železné, ale i keramické. Začátek osídlení 
se tedy datuje na dobu asi 3000 let před Kristem.  

 

… pokračování v dalším čísle          - li - 

ročník  I.           číslo 5 / 2009  

L e ž e l a  n a  z e m i  –  m a l á  z e l e n á  v ě t v i čk a  c h m e l e .  

 „Jsou chmele“, došlo mi a s nostalgií jsem ji sebrala. V tu chvíli mi proběhla hlavou doba česání chmele před 30, 40 
lety. Ze dne na den se Kolešovice rozrostly o 2000 i více lidí. Vysokoškolských studentů, odhodlaných  pustit se do ručního, 
později i strojního česání. Přivezl je vlak, který měl tolik vagónů, že ho musely táhnout dvě lokomotivy. První dojela do ná-
draží, ta na druhém konci vagónů stála za vsí. A vystupovalo se všude. Kousek od nádraží visel transparent, který psával 
p.Matura: Vítáme k nám česáče chmele.         
 Rozdělili se do skupin, ubytovali se po celé vsi a večer vyrazili na náves, do hospod, parku, na hřiště. Do vsi  přijel 
kolotoč a střelnice. Všude smích, halas a zábava. Každý den se promítalo kino, různé zábavy a koncerty. Vesnice připomína-
la okolí studentských kolejí. Místní slečny pokukovaly po studentech  i  profesorech, kluci vytáhli motorky, kytary, míče – 
prostě všechno, na co by nachytali slečny. A večer bylo korzo. Od cedule jednoho konce vsi, k ceduli na druhém konci.
 Z obchodů se vyprodaly nejdříve sušenky, pohledy a hygienické potřeby a po několika dnech i láhve vína a tvrdého 
alkoholu, přestože se zásobovalo několikrát denně a obchody byly otevřené do pozdních hodin. Ze zahrádek se někdy ztratila 
úroda jablek, švestek a hrušek. Kluci se občas poprali. Vesnice neustále voněla čerstvým i sušeným chmelem. Kolik  velkých 
kamarádství, přátelství ,  lásek a jejich důsledků tu mělo svůj začátek.      
 Tři týdny tu byl jiný svět.  A letos- nebýt jedné ztracené větvičky – bych snad o sklizni chmele ani nevěděla.                   
               -  li  - 



 

O b e c n í  ú ř a d  i n f o r m u j e — č i n n o s t  z a s t u p i t e l s t v a  o b c e   

Na pracovní poradě dne 03.08.2009 bylo krom jiného projednáno:                      
- podána informace o nákupu fekální vozu na odvážení odpadních vod od občanů                                      
- Finanční úřad v Rakovníku vykonal kontrolu nad čerpáním státních dotací z předchozích let. Byly shledány nedostatky ve    
vyúčtování akcí restaurování sochy sv.Václava a dětské odpočinková zóna (ZŠ), z důvodu nedodržení termínu dodávky prací.                                                                                          
- byla stanovena prodejní cena ve výši 400,- Kč za pozemek určený pro zástavbu, který se nachází vedle domku č.p. 307                               
- dne 04.08.2009 vykonal FÚ Rakovník kontrolu ohledně uplatnění odpočtu DPH při výstavbě ČOV                                                                                                                                 
- starosta přítomné informoval o spolupráci s MAS Rakovnicko na akci výměna oken v budově základní školy                                                 
Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Procházka, Hrenák, Kovář, Poděbradská, Kozlerová,  Štilerová, Kučera   

Na pracovní poradě dne 24.08.2009 bylo mimo jiné projednáno:                             
- oznámení JUDr. J. Šťastného na poškozování oplocení jeho nemovitosti                                           
- dne 27.08.2009 vykoná návštěvu obce kandidát do Poslanecké sněmovny ČR, pan Petr Bendl                               
- starosta seznámil v kostce s  dobrým ekonomickým výsledkem Military show 2009                                
- obec obdržela výzvu k podání žádosti o evidenci a registraci akce kanalizace stoka B a o poskytnutí finanční podpory z       
dotačního titulu Ministerstva zemědělství                                                                    
- starosta podal informaci o proběhlé exekuční dražbě na dům Kolešovice č.p.29, která se konala dne 15.7.2009 v Klatovech       
- starosta podal informaci k výstavbě ČOV                                                  
- zastupitelé byli seznámeni se stížnosti paní Vl.Řežábkové, která se týkala prašnosti při nakládání obilí Petrem Čečrdlem.     
Projednání stížnosti bylo postoupeno na Krajskou hygienickou stanici, odloučené pracoviště Rakovník.                            
Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Poděbradská, Kozlerová, Kučera, Kovář,   

Na pracovní poradě dne 14.09.2009 bylo také projednáno:                                                                                                                     
- starosta podal informaci ke Křivoklátskému panování, které se koná v sobotu 19.09.2009                   
- stížnost na prašnost, při nakládání obilí kterou podala pí. Vl.Řežábková, byla postoupena dále na ČIŽP                                                                                                            
- dne 01.10.2009 bude zahájen podrobný průzkum terénu a geodetické práce spojené se zahájením komplexních pozemkových 
úprav v k.ú. Kolešovice a v k.ú. Zderaz                                                                                                                                                                            
- vzhledem k tomu, že došlo k  nedorozumění  pan Vlastimil Švolba předložil novou nabídku na prodej pozemků na bývalé 
skládce za cenu 60.000,- Kč. Žádost bude projednána a schválena na dalším veřejném zasedání.                                    
- dne 17.09.2009 vykoná KÚSK dílčí kontrolu hospodaření obce                                                               
- starosta přítomné seznámil s čerpáním rozpočtu k 31.08.2009               
- starosta obdržel od firmy Hakov s.r.o. novou kalkulaci na  ČOV. Tato cena je mnohem nižší od vysoutěžené ceny ve           
výběrovém řízení, ale prozatím není definitivní, neboť některé práce ještě nebyly ukončeny.                                                                               
- dne 22.09.2009 proběhne slavnostní předání a převzetí stavby ČOV Kolešovice                                                                                              
- přítomní diskutovali nad způsobem výběru poplatku za čistění odpadních vod od občanů                
- obec obdržela sdělení, že dražební akt domu č.p. 29 nabyl právní moci                                                                                                                                                                                      
Přítomni:  Dvořák, Čečrdle, Poděbradská, Kozlerová, Procházka, Kovář, Hrenák, Kučera,   

Jako pohádka o veliké řepě 

Že zakázané ovoce nejvíc chutná a dětem obzvlášť, víme všichni. A tak bylo úplně zbytečné zakazovat dětem doma i ve škole 
lezení do stohů slámy. Ríša s Davidem se do stohu vypravili udělat si bunkr. Z obrovských válců slámy, které zvládne jen těžký 
stroj. Uprostřed „zábavy“ David najednou propadl hluboko do stohu a nemohl se   odtud dostat sám, ani s pomocí kamaráda. A 
bylo po zábavě. Malý Richard ale neztratil hlavu, nezpanikařil, neutekl, ale doběhl pro pomoc do nejbližšího stavení – ke     
Drozdům. Pan Drozda sice spěchal pomoci, ale přestože je řádně svalově vybavený, s obrovskými balíky si neporadil. Takže 
požádal o pomoc další dospělé – p.Fr.Brabce, p.M.Čečrdleho, p.M.Kabáta a  p. T.Lenocha  a  společně zavolali hasiče a            
záchranku. A jak už to v pohádkách bývá, společnými silami se jim podařilo jeden balík uvolnit a uvězněného Davida            
vytáhnout. Ještě stačili hasiče i záchranku odvolat, takže rodiče výjezd nemuseli hradit. Přesto oba kluci dostali doma řádně a 
právem vyhubováno. A protože z každé pohádky vychází ponaučení, tak: 

1. Zlobíme se na oba chlapce, že neuposlechli a přes zákaz lezli do stohu 

2. Moc chválíme Ríšu, že nenechal kamaráda v průšvihu a udělal vše, co bylo 
v jeho silách. Zachoval se zodpovědně, dovedl odhadnout, že k záchraně kamaráda 
sám nestačí a doběhl pro pomoc  dospělých. Dík patří také všem  dospělým. Situace 
byla jistě o mnoho složitější, než jak ji s odstupem času popisují. 

3. Apelujeme na rodiče. Poučování, výchovy a kontroly vašich dětí není nikdy dost. 
Víte třeba teď, kde vaše děti jsou ?  Kdoví, jaký konec by příhoda měla, kdyby   
zapadli do stohu za vsí kluci oba.      
       -  li  - 



 

 
1.     Ve 2. čísle KL jsme psali o besedě s      
policisty o kriminalitě v naší  obci. Myslíte si, 
že se policisté na naši obec více zaměřili a    
přineslo to nějaký výsledek? 
 
 O tom, zda se policisté z obvodního       
oddělení v Hořesedlích konkrétně na naši obec více    
zaměřili nedokáži posoudit. Faktem je, že pokud se 
obrátím na policisty z Hořesedel s žádostí o pomoc 
při řešení nastalého problému, bylo mi doposud 
vždy vyhověno a pevně věřím, že tomu tak bude i 
nadále. Určité komplikace nastaly, když obvodní 
oddělení v Hořesedlích nemělo naplněný stav a 
služby byly vykonávány v součinnosti s policisty 
z Jesenic. V současné době je početní stav na OO 
PČR v Hořesedlích téměř naplněn. Tato skutečnost 
se  pozitivně projevila v tom, že policisté jsou nyní 
v naší obci často vidět. To platí pro celé území,  
které mají na starosti. O tom jsem jednak  informo-
ván kolegy starosty z jednotlivých obcí a taktéž i 
policisty samotnými, se kterými se většinou osobně 
znám, neboť mě občas navštíví na obecním   úřadu, 
kde si vzájemně poskytujeme potřebné informace. 
Faktem je, že po besedě na téma „Kriminalita v naší 
obci“, výtržnosti páchané zejména dvěma          
postpubertálními výrostky ustaly. K tomu zřejmě 
přispěla jak samotná beseda, tak především         
stabilizace personálního obsazení  OO PČR 
v Hořesedlích a i skutečnost, že se ti dva 
„kamarádi“ přestali stýkat. Z výše uvedeného     
vyplývá jak je pro klidný život  spoluobčanů       
důležité mít v naší společnosti k dispozici           
stabilizovanou a účinnou státní policii. 

   

                                                                                                   
2.      Některé maminky se bojí pouštět děti samotné po silnici kvůli 
autům, které  velkou rychlostí projíždějí obcí. Pomohly by proti    
těmto přestupkům zpomalovací  pruhy na začátku vesnice nebo 
ukazatel rychlosti, tak jak to mají ve vedlejší  obci??? 
       
 Bylo, je a bude normální, že se většina rodičů bojí pouštět 
svoje děti na komunikace společné pro provoz motorových i        
nemotorových vozidel a chodců. Je především na rodičích             
samotných, aby už od mala vštěpovali svým ratolestem do hlavy, jak 
se na těchto společných komunikacích mají chovat, aby nedošly 
k újmě na zdraví. To by mělo být samozřejmostí bez ohledu na    
skutečnost, že v naší společnosti je poměrně hodně   řidičů, kteří  
páchají přestupky týkající se nedodržování maximální povolené 
rychlosti v obci. V obci Kněževes mají umístěny  zpomalovací    
pruhy, které by eventuelně mohly být nainstalovány před naší obcí ze 
směru od Kněževsi a od Zderazi. Ze směru od Hořesedel a z Pšovlk 
to vzhledem k šířce a povaze vozovky není   možné. Tyto pruhy, jak 
jistě mnoho řidičů ví, se nechají objet a čím rychleji se přes ně      
přejede, tím méně to „drncá“. Je třeba   myslet též na naše            
spoluobčany, kteří bydlí v blízkosti míst   vhodných pro umístění 
zpomalovacích   prahů.  Určitě by nebyli spokojeni, kdyby je,   
zejména v noci, obtěžoval rachot přejíždějících pneumatik.  Ukazatel 
rychlosti určitě není špatná věc. Ovšem do doby než se okouká. Pak 
si každý řidič nejspíše pouze zkontroluje, zda mu dobře ukazuje 
rychloměr. Jak mnozí  kolešovičtí řidiči dobře ví, někteří i ke své 
škodě, probíhá poslední dobou v Kněževsi okolo obecního úřadu 
časté měření    rychlosti dopravní policií z Rakovníka. Tento postup 
je bezesporu skutečně účinný. Myslím si, že by nebylo velkým    
problémem oslovit dopravní policisty se žádostí o provedení měření 
rychlosti v naší  obci.   Sám bych byl zvědav, kolik   kolešovických   
občanů – řidičů se    chytne do nastražené sítě a zda se to  náhodou 
nebude týkat i mě  samotného,  přestože se snažím povolenou rych-
lost v obci dodržovat. 

   Odpověděl Martin Dvořák  

N A Š E  K N I H O V N A  
 

Milí přátelé,                                                                                                                                                 
 ráda bych se dnes zmínila o výročích, která připadnou na měsíc září a jsou spojeny s významnými osobnostmi naší a 
světové literatury. První významná událost je 100 let od narození Ondřeje Sekory,   českého kreslíře, karikaturisty, žurnalisty, 
spisovatele, ilustrátora, zasvěceného znalce přírody, sportovního komentátora a animátora sportovního dění. Druhou význam-
nou událostí je také narození, a to  Agathy Christie, anglické spisovatelky, autorky velmi oblíbených kriminálních a            
detektivních příběhů, světově nejznámější spisovatelky všech dob. 

        
Ondřej Sekora český spisovatel, který se narodil 25. září 1899 v Brně - Králově 
Poli. Od roku 1921 pracoval jako sportovní referent a kreslíř v Lidových         
novinách. V letech 1927 -1941 redigoval Dětský koutek. Právě  tady, v roce 1932, 
se poprvé objevil jeho hlavní hrdina - Ferda Mravenec. Z politických důvodů   
musel v roce 1941 svoji práci opustit. Za okupace byl vězněn v pracovních      
táborech Kleinstein (dnes Polsko) a Osterode v Německu. Po válce se stal       
redaktorem deníku Práce a    časopisu Dikobraz. V roce 1949 spolu zakládá    
Státní   nakladatelství dětské knihy (dnešní Albatros). Stál u prvních pokusů o 
televizní vysílání pro děti a po celé republice pořádal besedy s dětmi. Od roku 
1952 byl ve svobodném povolání, píše a kreslí pro noviny a časopisy, ilustruje 

knihy. V roce 1964 byl jmenován zasloužilým umělcem. V roce 1966 dostal Cenu Marie Majerové za literaturu. Zemřel          
4. července 1967 v Praze. Sekora se rozhodně stal dětskou múzou a inspirativním vzorem řady současných autorů. Jeho příběhy 
spojují zábavnost s poučností a mravním ponaučením.         
         Na Vaši návštěvu se těší Helena Kalíková   

Z e p t a l i  j s m e  s e  p a n a  s t a r o s t y :       



 

S b o r  d o b r o v o l n ý c h  h a s i č ů  K o l e š o v i c e  

Ani o prázdninách hasiči nezahálejí 
Po skončení soutěžní sezóny nastaly mladým hasičům toužebně 

očekávané prázdniny. Krom dovolených nebo výletů s rodiči se rozjeli také 
na tábory. Jeden pořádali také dobrovolní hasiči z Lužné a pozvali na něj i 
další mladé hasiče. A tak kolešovičtí mladí hasiči strávili jeden srpnový   
týden v areálu hasičského tábora ve Zruči u Plzně. Když se ubytovali ve   
stanech, byli rozlosováni do smíšených družstev − červení, žlutí, modří a 
zelení – a těšili se na celotáborovou hru nazvanou Cesta kolem světa. Každé 
družstvo si vymyslelo jméno a namalovalo si velký znak, a tak například 
žlutí byli Choboti a jejich znak byl velký turbo slon.  

Každý den děti čekala dopolední a odpolední soutěž v duchu  cesty 
kolem světa – lovily v lese zvířata, přenášely  „kufry“ na vlakovém nádraží, absolvovaly několik náročných  překážkových 
drah a čekala je také znalostní soutěž.Když „necestovaly“ kolem světa, hrály i další hry, stavěly domečky v lese, hrály          
stopovanou a připravily orientační běh pro všechny vedoucí. Náročný byl hudebně-taneční úkol, kdy měla družstva nacvičit na    
závěrečnou diskotéku dvě hudební vystoupení.  A protože to byl hasičský tábor, tak mladí hasiči také opakovali znalosti a          
dovednosti na podzimní závod požárnické všestrannosti – učili se topografické značky, vázali uzle nebo stříleli ze vzduchovek 
a    dokonce si jeden závod požárnické všestrannosti vyzkoušeli. Mladí hasiči z Kolešovic jeli poslední den na výlet do Plzně na 
výstavu slavných pohádkových kostýmů  a na památku se tu nechali vyfotit v šatech princezen, v černokněžnickém plášti nebo 
ve slavném cestovním plášti z Arabely. 

 
Soutěž veteránů v Zavidově 

 V sobotu 12. září se v Zavidově konala netradiční soutěž veteránů, 
tedy závodníků starších čtyřiceti let. Kolešovičtí hasiči se nenechali zahanbit 
a ve složení Jiří Čečrdle, Jaroslav Čečrdle, Miroslav Čečrdle, Václav Svítek 
a Tomáš Hrenák se do Zavidova vypravili. Soutěže se zúčastnila družstva ze 
Zavidova, Velké Chmelištné, Kolešovic, Lužné a Čisté. Nutno dodat, že 
pouze tři družstva dodržela onu věkovou hranici pro závodníky! 
 První disciplínou byla štafeta 4 x50 metrů. Na prvním úseku se      
přenášel hasicí přístroj, na druhém se překonávala kladina, na třetím  bariéra 
a na čtvrtém úseku závodník vyzbrojený dvěma hadicemi doběhl 
k rozdělovači, hadice rozhodil, spojil, napojil k rozdělovači a proudnici a 
doběhl do cíle. Naši v této disciplíně dosáhli třetího času. Další disciplínou 
byl požární útok a v něm naše družstvo získalo opět třetí  místo. V celkovém 

hodnocení se sčítaly dosažené časy a tak se družstvo hasičů z Kolešovic − věkovým průměrem nejstarší zúčastněné družstvo – 
umístilo na čtvrtém místě.  

Mimo soutěž byly zařazeny dvě disciplíny, čarodějnický hod koštětem a válení balíku slámy, jichž se zúčastnili nejen 
závodníci, ale především samotní diváci. Jak už se v Zavidově začíná stávat zvykem, při závěrečném nástupu je vyhlášen 
missák nebo miss soutěže.  Zástupci SDH Kolešovice v soutěži vždy bodují. Na dětské soutěži v roce 2008 se Miss stala Marie 
Danišová a v sobotu byl Missákem vyhlášen Jiří Čečrdle.  

Za SDH Jaroslava Čečrdlová 

U ž  j e  t o  u d ě l á n o ,  u ž  j e  t o  h o t o v o  a n e b  č i s t í r n a  o d p a d n í c h  v o d  K o l e š o v i c e 
 
Vážení spoluobčané,        
 mám pro Vás a pro životní prostředí velmi dobrou zprávu. Již několik       
měsíců je v naší obci v provozu nová čistírna odpadních vod, která je od nynějška 
připravena Vám sloužit. Všichni do jednoho jsme producenty odpadních vod a     
všichni jsme povinni chránit stále se tenčící zdroje podzemních vod před                 
znečišťováním fekáliemi, které kamsi doposud vypouštíme. S dokončením nové 
ČOV je načase toto změnit. Mysleme na budoucí generace a změňme své chování. 
Jak toho dosáhnout? Přijďte na obecní úřad a objednejte si vývoz odpadních vod, jež 
je prováděn fekální cisternou ve vlastnictví obce. Za likvidaci jednoho kubického 
metru splašků zaplatíte 40,- Kč. Jak vyplývá ze statistiky i z mé osobní zkušenosti,            
vyprodukuje každý z nás v průměru 85 litrů splašků denně. V obci je nás asi 600, 
kteří platí za odvoz domovního odpadu. Z toho vyplývá, že kromě firem vypouštíme 
denně kolem 51 000 litrů splašků, což je obsah 10 fekálních cisteren. Věřím, že drtivé většině z Vás není lhostejný stav            
životního  prostředí a v zájmu svých potomků přijdete na obecní úřad a objednáte si zde odvoz odpadních vod. 
Já, jako správný starosta, který má jít vždy příkladem, jsem již tak učinil. 
          Děkuji Vám. Váš Martin Dvořák. 



 

Ž i j í  m e z i  n á m i …                                                                                                                              
                   
Září - začíná nový školní rok a tak s kým jiným si o škole popovídat, než s kolešovickou školní legendou paní Boženou       
Herinkovou. Představovat ji není potřeba, vždyť většina zdejších občanů ji pamatuje ať z první třídy své nebo z první třídy 
svých dětí či vnoučat. Kolik rozbitých kolen zavázala, vytrhla mléčných zoubků, přeprala punčocháčků, utřela slziček. A      
protože dámský věk se neprozrazuje, přiznává pouze, že do Kolešovic přišla hned po škole v roce 1956 a učila do roku 
1991.V Kolešovicích našla nejen zaměstnání, ale i svého budoucího manžela a vychovala své tři a nespočet školních dětí. Ve 
44 letech ovdověla, ale sama nezůstala. Její děti ji pravidelně navštěvují, pomáhají jí a obveselují ji vnoučaty a pravnoučaty.                                                                               

 Na školu vzpomíná ráda.                        
„Ze začátku jsem učila pátou třídu, ale po odchodu p. učitelky Petrusové do důchodu 
jsem se přeučila na první třídu a zůstala jsem v ní 25 let. Chtělo to spoustu trpělivosti, 
ale přinášelo to uspokojení. V září přišly děti vzděláním nedotknuté a na konci roku 
uměly číst, psát a počítat. Tohle se třeba na druhém stupni  prožít nedá, tam se práce 
učitele jen těžko vidí.“                 
Vzpomínáš si na nějaké konflikty s rodiči ?               
„Ne, nevzpomínám, buď jsem zapomněla  nebo opravdu žádné nebyly. Naopak, občas 
jsem musela připomenout rodičům, že před dětmi se doma všechno říci nedá. To, když 
žáčci vyprávěli, jak tatínek musí před zimou jezdit domů náklaďákem, aby přečerpal   
naftu do sudů, aby bylo v zimě doma čím topit, jak žijou zdravě, protože pijou                
hodně mléka, které nosí maminka z kravína či rohlíků z pekárny.“                                                                
A co výlety ?                  

„Se žáky jsem jezdila i na školu v přírodě - to s těmi staršími, s prvňáčky do divadel, bazénů, na výlety, soutěže, dokonce i 
k lékaři. Dětské lékařské prohlídky se dělaly ve škole, k zubaři jezdily do Kněževsi paní  učitelky. I očkování probíhalo ve škole. 
Vzpomínám, jak jedna žákyňka zula cvičku a za odměnu sestřičku řádně cvičkou plácla po hlavě.“                                            
Co jsi učila nejraději ?                 
„Čtení , a moc mne mrzí, že dnešní děti tak málo čtou, vlastně některé nečtou vůbec nic jiného, než písmenka na klávesnici    
počítače.                 
Zaskočilo či překvapilo tě ve škole něco ?                    
„No, mockrát, třeba když jsem od dětí ke Dni učitelů dostala dort a chtěla jsem ho rozdělit mezi nás všechny. Rozkrojit dort na 
25 kousků je opravdu umění.“                                                                             
A  mimoškolní činnost ?                           
„S dětmi jsme vlastně neustále nacvičovaly různá pásma. Děti vystupovaly každou chvíli - na výročních schůzích organizací, 
při vítání občánků, při oslavách výročí, bylo toho opravdu hodně. Ale myslím, že jim to neuškodilo. Učily se kázni, cvičily si 
paměť, uměly se chovat na veřejnosti a poznaly úspěch. A to děti potřebují. Také jsem vedla zdravotní kroužek, na soutěžích 
jsme si vedli docela obstojně, ale podstatné bylo to, že všichni uměli poskytnout první pomoc, ovázat rány. Občas šli ze školy 
jako po boji, protože chtěli své výtvory ukázat i doma. Ve škole jsem se starala o učební potřeby. Tehdy děti dostávaly ve škole 
sešity, čtvrtky, barvy, tužky, gumy, lepidla…Všechno se muselo přesně propočítat, na začátku roku rozdělit po třídách.            
Pracovala jsem i pro obec. Několik  období  jsem byla poslankyní a pracovala jsem v sociální komisi.“                           
Práce se paní učitelka nikdy nebála.                       
,,To se nedalo jinak, když ve škole 3 měsíce chyběly uklízečky. Nastoupili  učitelé, aby provoz školy běžel bez problémů dál. 
Takže odučit, vytřít třídu, chodby, záchody, nanosit uhlí, ráno zatopit, přes den přikládat, vyprat ručníky. Šití sáčků na lavice 
byla vlastně zábava. To když se do školy zaváděl vodovod, kopali jsme o prázdninách všichni. Ale vzpomínám na to ráda. 
Vždycky jsme byli dobrá parta zodpovědných lidí a přátelili jsme se i mimo zaměstnání.“   

 Povídaly jsme si dlouho, bylo nám společně fajn. Tak tedy hodně štěstí a zdraví do  dalších, i když ne už školních let.                                                                                         
             - li - 

 Military show aneb vzpomínka na staré časy 
i tak by se dal nazvat tento den  našeho klienta. Přestože je pan   

Josef Konopásek imobilní, splnilo se jeho velké přání a viděl znovu          
vojenskou leteckou techniku. Tohoto bývalého vojenského pilota, 
který sloužil u 8. leteckého pluku na přelomu 40. a 50. let, naši za-
městnanci dopravili až na místo konání. Pan Konopásek obdivoval 
starou vojenskou techniku, ale nejvíce ho nadchl vrtulník Mi - 24 a             

tryskový letoun L-39 Albatros v akci. 
                                                                                      E. 

D o m o v  K o l e š o v i c e   



 

K  z a m y š l e n í  

Jak si chráníme prostředí, ve kterém žijeme. 

Pro lepší životní prostředí se v posledním období podnikly v naší obci důležité kroky. Nejdůležitější byla      
výstavba a dokončení čistírny odpadních vod (výstavba kanalizace bude navazovat), provoz zahájil sběrný 
dvůr a zakoupila se sekačka. Stále se však na některých místech objevují černé skládky, které ve „své kráse“ 
vynikly hlavně v období  letních prázdnin. To naši obec navštěvují nejen naši známí a přátelé, ale také        
turisté. Ani zřízení sběrného dvora některé z nás nepřinutilo zlepšovat a chránit přírodu. Své zahrádky si ope-
čováváme, ale co je za plotem nebo na co nevidíme některé z nás nezajímá. Chraňme si to v čem žijeme. Všude 
se nám to nepodaří (např.topení) zkusme to tedy, tam kde to jde, ve svém okolí. Třeba tím, že využijeme služeb 
sběrného dvora.  Obec se snaží naše společné životní prostředí chránit, ale bez pomoci lidí, kteří zde žijí to ne-
jde a nepůjde! 

Zajímala jsem se o provoz sběrného dvora. 

Sběrný dvůr je v provozu od 1.října 2007 a je plně využíván. Položila jsem několik otázek vedoucí sběrného 
dvora paní Janě Dvořákové. 

Je sběrný dvůr využíván hlavně občany naší obce ?                     
 Ano, i když podíl ostatních obcí také není zanedbatelný.                                
Kterého odpadu se odevzdá nejvíce ?          
 Na váhu je nejvíce objemného odpadu, ale zrovna tak vozí lidé např. hodně pneumatik, TV, chladniček, 
drobného  elektrošrotu, skla, plastů, papíru ale i nebezpečného odpadu, jako jsou různé barvy, motor. oleje atd. 
Přestože máme sběrný dvůr stále se v okolí objevují černé skládky. Hlavně stavební suť. Myslíte, že důvodem je           
zpoplatnění tohoto odpadu ve sběrném dvoře ?                                                     
 Nemyslím, určitě částka 52,- Kč za l q není tak vysoká, aby z tohoto důvodu lidé suť do sběrného dvora 
neodvezli. Spíš ji vozí do polních cest ze setrvačnosti z minulých let a možná v dobré víře, že ty cesty vyrovnají 
nebo zpevní, nevím. Ale spíše tím způsobují problémy s provozem a zároveň porušují obecně závaznou vyhlášku 
obce o odpadech.                                                   
Využívají služby i obyvatelé jiných obcí? A kterých nejčastěji ?       
 Smlouvy s naší obcí mají Hořovičky (Bukov, Hokov, Vrbice), Chrášťany (Nový Dvůr) a Svojetín (Veclov). 
Zajímají se také lidé z okolních obcí, např. pán  z Řeřich, zda by mohli přivézt odpad. Z toho je zřejmé, jak je 
toto zařízení potřebné a lidmi požadované. Doporučuji jim, aby se obrátili na svoje zastupitelstvo a požadovali 
na nich uzavření smlouvy o spolupráci s naší obcí. Kolešovice se tomu nebrání.                
Využívají možnost odvézt odpad také chataři a chalupáři?       
 Ano, a ti pochopitelně nejvíc jezdí či chodí v sobotu.            
V kterých dnech je nejvíc využíván?         
 V provozních dnech středa odpoledne, čtvrtek dopoledne a sobota dopoledne se ještě nestalo, aby některý 
den nevyužil nikdo. Nejvíce je využívána sobota.          
Projevily se na množství odpadu prázdniny a doba dovolených?                                
  Nemyslím, za ty 2 roky existence jsem nezaznamenala období zvýšeného nebo sníženého zájmu.         
Návštěvnost je stále přibližně stejná. Jen u TV se projevilo to, že končí analogové vysílání.              
Byl do odpadu umístěn nějaký neobvyklý předmět ?                                                                   
 K mému překvapení přivezla jedna paní z Chrášťan osobní doklady po svém zemřelém manželovi, na 
které jsme přišli až při společném třídění odpadu.                       
Jsou tací, kteří využívají sběrný dvůr pravidelně ?         
 Ano, a je jich dost. Dá se říci, že tvoří většinu klientů. I když někdy je mně samotné divné,  že někteří 
občané ve sběrném dvoře ještě nikdy nebyli, ačkoli produkují jistě odpad jako ostatní. Asi jsou to ti, co jim      
nestačí popelnice, protože tam prostě dají všechno a odpady netřídí.      
                                                                                                                       
        Děkuji za Vaše odpovědi   JP 

Na rozhodování o životním prostředí by se měla ve velké míře podílet veřejnost.                                      

                         Doc. RNDr. Ladislav Miko, Ph.D.                       
ministr životního prostředí 



 

S e t k á n í  s  p o s l a n c e m  P e t r e m  B e n d l e m  

27.srpna 2009 se na místním obecním úřadě konalo krátké  setkání   starosty 

obce  p. Dvořáka,  zastupitelů  p. Čečrdleho a pí. Poděbradské s kandidátem na 

poslance Petrem Bendlem (ODS), který v naší obci zahájil tradiční cyklistické  

putování Rakovnickem. Zajímal se o dění v obci, zvláště o rozvoj infrastruktury.  

Starosta p.Bendla informoval o výstavbě a provozu čistírny odpadních vod a o 

dalším postupu při budování kanalizace.      

          JP 

M i l i t a r y  s h o w  2 0 0 9  

 O víkendu 15. a 16.srpna 2009 se v prostorách polního le-

tiště v Kolešovicích konal pátý jubilejní ročník Military show, který 

byl zároveň posledním (pozn redakce: první ročník se konal na 

Zdeslavi u Čisté,  druhý v Hořesedlích a poslední tři ročníky     

proběhy v Kolešovicích). Po  uvážení všech pro a proti hlavního 

organizátora akce p.René Černého, by diváci vnímali další ročník 

jako opakování něčeho, co už jednou viděli. S letošním ročníkem se 

diváci rozloučili velmi důstojně a za velmi krásného a slunného 

počasí jich za víkend přišlo téměř 2600.  Vstup se platil pouze 

v sobotu, kdy pokladnou prodeje prošlo 1790 diváků (dospělí 60,- 

Kč, děti 30,- Kč) a v neděli se programu odhadem zúčastnilo 800 diváků, kteří byli většinou přespolní,         

protože na parkovišti za oba dny bylo možné napočítat okolo 500 aut. Při neúčasti armády, která byla hlavní      

trhlinou programu,  jsme měli možnost během sobotní programu prohlédnout  si vojenskou techniku, která 

pocházela ze  sbírek soukromých nadšenců nebo historických skupin. Hlavní tahákem sobotního odpoledne byl 

přílet tryskového letounu L-39 Albatros, vojenského vrtulníku MI-24 a ukázka vševojenského cvičení ze 70-

tých let minulého století.  Další programy převedli modelářské a letecké skupiny, následoval zásah vězeňské 

zásahové  jednotky, ukázka práce četnické pátrací stanice a na 

závěr programu seskok parašutistů z Aeroklubu Kralovice.        

Nedělní program byl postaven jako letecký den policistů, který 

nabídl ukázky leteckých modelářů, ukázky policejní práce,        

individuální programy leteckých modelářů a závěr opět patřil   

seskoku parašutistů, který byl odměněn potleskem diváků a tím se 

uzavřel pátý a poslední ročník Military show.  Obdobný program 

již dělat nebudeme. Zaměříme se na vlastní letecko-modelářské 

akce. Příští rok je výročí konce války, a tak plánujeme seriál akcí 

na trase Kolešovky, uzavřel své plány velitel SHVPL, René Černý.    

         BP 

Obec Kolešovice ve spolupráci SHVPL pořádá dne 3.října 2009 od 14.hodin vObec Kolešovice ve spolupráci SHVPL pořádá dne 3.října 2009 od 14.hodin v  prostorách letiště vprostorách letiště v  Kolešovicích Kolešovicích  

 

        

  

Sladká odměna připravena pro každého účastníka.Sladká odměna připravena pro každého účastníka.  

Přibližně od 15.hodin po skončení „DRAKIÁDY“ Vám předvede své letové ukázky Přibližně od 15.hodin po skončení „DRAKIÁDY“ Vám předvede své letové ukázky   

Skupina historie policejního a vojenského letectva Kolešovice.Skupina historie policejního a vojenského letectva Kolešovice.  



 

Z á k l a d n í  š k o l a  a  M a t e ř s k á  š k o l a ,  K o l e š o v i c e   

Co nového v naší škole? 

I o letošních prázdninách se ve škole pracovalo. V tělocvičně, šatnách, na chodbě a v kabinetě se malovalo, utěsnila a umyla 
okna. Do nových lavic žáci zasedli v učebně přírodopisu. V budově školní družiny a speciálních tříd se opravily schody u    
hlavního vchodu, vymalovaly se učebny a natřely lavice. V obou budovách se natřely schody, zárubně dveří, tabule a provedly 
další drobné úpravy Mateřská škola vymalovala šatny, chodbu a částečně i třídy. 

Do školy děti nastoupily 1. září 2009 a začal tak nový školní rok 2009/2010. 

Prvňáky s rodiči ve škole přivítala ředitelka školy PaedDr. V. Hartmannová, třídní učitelka A. Čechová a zástupci obecních 
úřadů místostarosta Kolešovic pan Čečrdle, starosta Hořesedel  pan Kozel a zástupkyně ČSŽ Kolešovice paní Šlégrová s paní 
Jelínkovou. Do první třídy nastoupilo 22 žáků.  

Učitelský sbor byl posílen novými pedagogy a to Mgr. Zuzanou Číhařovou a Terezou Hartmannovou. Ve speciálních třídách 
pracují dvě asistentky. 

V září žáci prvního stupně navštíví dopravní hřiště v Rakovníku. Od října zahájí činnost zájmové kroužky. Zájmové kroužky 
při školní družině již pracují od září. Od září již žáci také jezdí do rakovnického bazénu na lekce plavání. Mateřská škola na 10 
lekcí. Druhá a třetí třída na 20 lekcí. Stejný počet lekcí odplavou prvňáci, čtvrťáci a páťáci od listopadu. 8. a 9. třída navštíví 
v září Poradnu pro rodinu, manželství a mezilidské vztahy.  

Ve škole pracují zájmové kroužky 

 

Další důležité informace včetně konzultačních hodin učitelů, kontaktů, rozvrhů, žádostí o uvolnění z vyučování a                  
připravovaných i uskutečněných akcích získáte na webové stránce školy www.zs.kolesovice.indos.cz 
  

Škola získala sponzorským darem od firmy BRAM tiskárnu a obec Kolešovice zapůjčila multifunkční zařízení (kopírka,     
tiskárna a scanner), oba dary budou sloužit učitelům i žákům. Firmě BRAM a obci Kolešovice děkujeme. 

                                                                                                      JP 

Od září při školní družině: 

Hbitý jazýček (pí.uč. Čechová, 1.-5. tř., v pondělí) 

Škola hrou  (pí.uč. Čechová, 1.-2. tř., v pondělí) 

Zahradníček (pí. uč. Lavičková, 1.-5. tř., v úterý) 

Šikovné ruce (pí.uč.Lavičková, 1.-5.tř., v úterý) 

Florbal (p. uč. Fukárek, 1.-2. tř., ve středu) 

Konverzace v angličtině (pí. uč. Kolářová, 3.-5.tř., ve čtvrtek) 

Přírodovědný kroužek (pí. uč. Zápalová, 2.-5.tř., v pátek) 

Sportovní kroužek (pí.uč. T. Hartmannová, 1.-5.tř., v pátek) 

 

Od října zájmové kroužky: 

Sportovní kroužek (pí. řed. Hartmannová, 5.-9.tř., v úterý) 

Přírodovědný kroužek (pí. uč. Zápalová, 5.-9.tř., ve čtvrtek) 

Sportovní kroužek (p. uč. Fukárek, 5.-9.tř., ve čtvrtek) 

Keramický kroužek (pí.uč. J. Veselá, 3.-9.tř., v pátek) 

Francouština (pí.uč. Rendlová, 6.-9.tř., v pátek) 

Ruský jazyk (pí.uč. J. Veselá, 6.-9.tř., středa) 

Aerobic (pí.uč. Číhařová,6.-9.tř., v pátek)  

A ž  s e  z i m a  z e p t á  

 Mnozí z nás ke konci léta  tak trochu rekapitulují. Měl jsem v plánu…. Udělal jsem. A tak po létě některé      
domečky svítí  novou fasádou, u sousedů vyměnili okna, postavili nový plot, vysadili kytky do truhlíků a celé léto se o ně 
pečlivě starali, vysadili záhonek pod oknem, opravili opadanou zeď, postavili altánek, pergolu, dali nové zábradlí 
k balkónu. Těch  prací  okolo domků i budov sloužících k podnikání je spousta a každý majitel či nájemník je zná. No, 
každý ? Stačí se jen  rozhlédnout. I přesto, že plechovka barvy stojí jako dvě krabičky cigaret a práci se štětcem zvládnou 
i děti,  některá vrata a ploty   přímo volají po nátěru, který nedostaly od revoluce nebo dokonce od války. U zdí domů     
rostou od loňska kopřivy, s truhlíkem a květinami si práci přidělávat nebudu, ta uvolněná taška ze střechy snad         
nespadne, okapy jsou jen rezavé a ne  děravé, oprýskaná omítka až na cihly a kámen mi nevadí, zamést kolem domu   
nemá cenu, stejně se to zase nafouká. 

 A na dovolené  obdivujeme  čistotu, upravená zákoutí, květinovou výzdobu, nazdobené domky, udržované      
lavičky, zametené chodníky. Škoda, že si někteří z cest,  kromě zážitků a suvenýrů, nepřivezou i inspiraci pro vylepšení 
svého domova. Tak až si zase  budete dávat předsevzetí, nezapomeňte naplánovat i péči o svůj domov a jeho okolí. Ať 
mají co obdivovat i návštěvníci Kolešovic.                                                                                                              

            - li  -  



 

J a k  b y l o ?  P o č a s í  v  o b c i .    

Č E R V E N E C  

T EP L O TY V ČE RV E N CI  [ °C]  SR Á ŽK Y V ČER V EN CI [ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2006 39,5 10.07.2006 9 15.07.2006 22,79 23 9,5 09.07.2006 

2007 38,5 16.07.2007 8 08.07.2007 19,16 62,5 16,0 22.07.2007 

2008 35,5 03.07.2008 8 23.07.2008 18,98 41,5 10,5 23.07.2008 

2009 34,5 23.07.2009 8 27.07.2009 19,12 57 24,5 18.07.2009 

S R P E N  

T EP L O TY V S RP NU [ °C ]  SR Á ŽK Y V SR PN U [ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. Datum průměr celkové Max. datum 

2006 33,5 17.08.2006 6,5 16.08.2006 16,33 65,5 17,0 06.08.2009 

2007 33,5 07.08.2007 6 01.08.2007 18,74 68,5 18,0 23.08.2007 

2008 34,5 01.08.2008 6 31.08.2008 18,52 84 29,0 01.08.2008 

2009 34 19.08.2009 6 30.08.2009 19,71 47 10,0 13.08.2009 

L e t n í  p r á z d n i n y 

Letní prázdniny jsou vždy obdobím klidu a odpočinku. Každý z nás tráví své volné dny podle svých zájmů a možností. Pro 
děti a studenty je to období, kdy se snaží využít dny volna. O letošních prázdninách měli možnost hned na začátku prázdnin. 
ČSŽ   pořádal pro mladé diskotéku v sále místního kulturního domu. O hudební produkci se postaral Martin Brabec, který by         
se svazem žen i nadále rád spolupracoval. Diskotéky by se tak mohly stát další kulturní akcí v naší obci. Na první diskotéce 
17. července vystoupila taneční skupina LINCEJS CREW  z Rakovníka. Členem skupiny je místní Luboš Kaufman, kterého 
všichni známe. Balónková párty proběhla koncem prázdnin 28. srpna a mládež si užila jejich poslední dny. Všichni se těšíme 
na další diskotéku.                                                                                                             
          JP 

 

 

… ač k nelibosti nás všech, musíme 
se rozloučit s létem, časem           

dovolených a slunečních dní  a    
připomenout si na fotografiích     

kvetoucí výzdobu naší obce, o kterou 
se postarali někteří spoluobčané.    

Pozn. podobných fotografií rozkvetlých oken máme více, ale do jednoho vydání se nám všechny nevejdou  



 

 

Vlasta Ransdorfová  

Eduard Horník  

    

    Stanis lav Frýda   

    Marie Čermáková     

          

   

B l a h o p ř e j e m e ! 

Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.             
 Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů.  

Významného životního jubilea se v měsících září a říjen  
 2009 dožívají naši spoluobčané.                                  

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok , 
Vaše KL  

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a   

tisk Kolešovické  l i s tyKolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       
Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             
Adresa pro zasí l ání  př í spěv ků  a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka  př í š t ího č í s l a : 16. 11. 2009 

 D A L Š Í   I N F O R M A C E   

⇒ ČSCH ZO Kolešovice zve všechny spoluobčany na okresní výstavu králíků, drůbeže, holubů, okrasného ptactva,           
kožešinových zvířat, akvarijních rybek a ostatních zvířat, která se koná ve výstavním areálu organizace v sobotu 10. října 
2009 od 8 do 16 hodin a v neděli 11.října 2009 od 8 do 14 hodin. V rámci výstavy bude udělen i pohár Okresní organizace 
ČSCH Rakovník pro nejlepšího chovatele a pohár starosty obce Kolešovice nejlepšímu chovateli naší ZO. Pro příchozí je 
připraveno bohaté občerstvení a bohatá tombola.   

⇒ Informace, zprávy o výsledcích, aktuální dění o Tělovýchovné jednotě ČL Kolešovice můžete získat na zbrusu nových 
webových stránkách http://clk.webmode.cz. Od středy 16. září 2009 začíná v tělocvičně pravidelné cvičení pro ženy a    
dívky. Cvičit se bude každou středu od 19 do 20 hodin. S sebou na cvičení vezměte podložku na cvičení, vhodnou obuv, 
pití a  20,- Kč.   

⇒ ČSŽ Kolešovice zve spoluobčany na tradiční POSVÍCENSKOU ZÁBAVU, která se koná na sále kulturního domu dne 
10.října 2009 od 20 hodin. K tanci  hraje kapela FERNET a spol. Vstupné je 60,- Kč. Srdečně zvou pořadatelé !   

⇒ Obec Kolešovice a důchodci Kolešovic zvou spoluobčany na pravidelné POSEZENÍ PŘI HUDBĚ, které se uskuteční dne 
1.října 2009 od 17 hodin v restauraci Kino.   

 Vítáme nové občánky mezi obyvatele naší obce.            
Dne 15 .července 2009 se narodil  M i l a n  M u š u k a .           

 Dne 1. srpna 2009 se narodila N a t á l i e  K r e j č o v á .          
Dne 14.srpna 2009 se narodil M i c h a l  R e z a n k a .                                                 

  Natálce,  Milanovi a Michalovi  přejeme krásný a spokojený život.          

 Dne 3. srpna 2009 zemřel náš spoluobčan,  pan  J i ř í  K u k l a .    
     Čest jeho  památce ! 


